
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 311 (Alm. del), som Folketinget Sund-

hedsudvalget har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse 

den 19. februar 2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske af Liselott 

Blixt (DF) 
 

Spørgsmål 311: 
"Ministeren bedes besvare de spørgsmål, som er rejst i henvendelsen fra Danske 

Fysioterapeuter vedrørende vederlagsfri fysioterapi, jf. SUU alm. del - bilag 267.”  

 

Svar: 
Danske Fysioterapeuter har i notat af 16. februar 2009 rejst en række spørgsmål 

over for Liselott Blixt (DF), som Sundhedsudvalget har bedt mig om at besvare. 

 

Jeg kan oplyse, at myndighedsansvaret for den vederlagsfri fysioterapi overgik til 

kommunerne den 1. august 2008. Opgaven blev imidlertid ikke overført til kom-

munerne som en kommunal sundhedsopgave, på samme måde som genoptræning 

blev det med sundhedslovens ikrafttrædelse den 1. januar 2007. Det betyder f.eks., 

at kommunerne ikke kan fravige den forpligtelse, der følger af sundhedslovens § 

140 a, stk. 1, om at kommunerne skal tilbyde vederlagsfri fysioterapi hos en fysio-

terapeut i praksissektoren efter lægehenvisning.  

 

Jeg kan oplyse, at jeg er opmærksom på problemstillingerne omkring administrati-

on af ordningen om vederlagsfri fysioterapi. Jeg har på den baggrund d.d. sendt et 

brev til Gentofte Kommune, kopi vedlagt. Som det fremgår af brevet, er en kopi 

ligeledes sendt til bl.a. KL. 

 

I forhold til de spørgsmål Danske Fysioterapeuter rejser, kan jeg supplerende oply-

se helt overordnet, at kommunerne hverken er berettiget til at foretage en vurdering 

af lægehenvisningen, en kontrol, en tilsidesættelse eller begrænsning heraf.  
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